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PROTOKÓŁ Nr 6/2023 

Z POSIEDZENIA WSPÓLNEGO STAŁYCH KOMISJI  

RADY GMINY LEŚNIOWICE 

odbytego w dniu 22 listopada 2023 roku 

 

 

Początek posiedzenia godz. 900. 

 

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w posiedzeniu komisji uczestniczyło 

15 radnych. 

 

Listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Pani Joanna Jabłońska - Wójt Gminy 

2. Pan Marta Sulej-Dobosz - Zastępca Wójta 

3. Pani Lucyna Sak - Skarbnik 

4. Pani Monika Durko - Kierownik Referatu 

5. Pan Jacek Stańkowski – Sekretarz Urzędu 

 

W posiedzeniu udział wzięli również rolnicy z terenu gminy Leśniowice. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Zapoznanie się z propozycją przyjęcia średniej ceny skupu żyta ogłoszonej przez Prezesa 

Głównego Urzędu Statystycznego przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2024 

rok; 

a) wypracowanie stanowiska komisji rewizyjnej; 

b) wypracowanie stanowiska komisji gospodarczej; 

c) wypracowanie stanowiska komisji społecznej. 

3. Zapoznanie się z propozycją wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy 

Leśniowice na 2024 rok: 

a) wypracowanie stanowiska komisji rewizyjnej; 

b) wypracowanie stanowiska komisji gospodarczej; 

c) wypracowanie stanowiska komisji społecznej. 

4. Zapoznanie się z propozycją wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2024 rok: 

a) wypracowanie stanowiska komisji rewizyjnej; 

b) wypracowanie stanowiska komisji gospodarczej; 

c) wypracowanie stanowiska komisji społecznej. 

 

5. Zapoznanie się z propozycją przyjęcia średniej ceny sprzedaży drewna, ogłoszonej przez 
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Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 

2024 rok: 

a) wypracowanie stanowiska komisji rewizyjnej; 

b) wypracowanie stanowiska komisji gospodarczej; 

c) wypracowanie stanowiska komisji społecznej. 

6. Zapoznanie się z projektem Rocznego programu współpracy Gminy Leśniewice 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2024: 

     a) wypracowanie opinii przez komisję społeczną. 

7. Analiza projektów uchwał przedkładanych na najbliższe obrady sesji w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2023 r.; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Krasnymstawie na kadencję 2024-2027; 

d) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw z dotychczasowymi    

     dzierżawcami;  

e) uchwalenia programu osłonowego Gminy Leśniowice w zakresie dożywiania "Posiłek  

     w szkole i w domu" na lata 2024-2028; 

f) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do nieodpłatnego przyznania  

     pomocy w formie zasiłku celowego realizowanego jako świadczenie pieniężne na    

     zakup posiłku lub żywności oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia udzielane w  

     formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla  

     osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata  

     2024-2028. 

8. Wolne wnioski i dyskusja. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 

 

Otwarcia posiedzenia dokonał Pan Wiesław Wierzchoś, który jednogłośnie został 

wybrany na Przewodniczącego wspólnego posiedzenia stałych komisji.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia. Członkowie wszystkich komisji przyjęli 

jednogłośnie proponowany porządek obrad. 

 

Ad. 2 

 

  W punkcie tym jako pierwsza głos zabrała Pani Lucyna Sak Skarbnik Gminy, która 

poinformowała, że Prezes Głównego Urzędu Statystycznego komunikatem z dnia 

19 października 2023 roku, ogłosił średnią cenę skupu żyta, która wynosi 89,63 zł za 1 dt. 

Kwota ta stanowi podstawę do obliczania podatku rolnego na 2024 rok. Skarbnik 

poinformowała, że w wyniku przeprowadzonej analizy przyszłorocznego budżetu władze 

gminy proponują obniżyć tą kwotę do 80 zł za 1 dt. 

  Po wysłuchaniu propozycji głos zabrał Radny Paweł bis, który przedstawił 

zestawienie stawek podatku rolnego w 2023 roku w gminach powiatu chełmskiego.  
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Radny Bis przypomniał, że GUS ogłosił cenę w wysokości 74,05 zł dt. gminy określiły 

podatek w następujących wysokościach: 

− Wojsławice 66 zł 

− Siennica Różana 60 zł 

− Kraśniczyn 60 zł 

− Uchanie 58 zł 

− Chełm 54 zł 

− Dorohusk 65,78 zł 

− Leśniowice 68 zł 

− Białopole 74,05 zł 

− Żmudź 74,05 zł 

Następnie zaproponował stawkę podatku w kwocie 58 zł za dt. ze względu na słabą 

koniunkturę w rolnictwie, drogie nawozy oraz niskie ceny w skupach kukurydzy i zboża. 

  Głos zabrała Wójt, która poinformowała, że trudno się porównywać z innymi 

gminami, ponieważ każda gmina ma swoja specyfikę. Gmina Kamień czy Wojsławice mają 

dużo większe budżety niż Lesniowice. Należy popatrzeć na inwestycje wykonane przez 

poszczególne gminy. Gmina Uchanie obniżyła podatek ale i nie wykonała tylu inwestycji co 

gmina Leśniowice. Gmina Leśniowice korzystała z wszystkich możliwych dofinansowań, 

a wiadomo wkład własny też jest w większości wymagany.   

  Radna Monika Mazur zasugerowała by nie podwyższać podatków tylko poszukać 

oszczędności np. nie dokonywać zakupu samochodu. Radna dodała, że nie widzi sensu 

zakupu tego samochodu ponieważ gmina posiada samochód, którym wozi seniorów i jest 

dostosowany dla osób niepełnosprawnych. 

  Skarbnik poinformowała, że gmina musi dokonać zakupu tego samochodu w celu 

rozliczenia projektu.  

  Wójt dodała, że posiadany samochód nie wpisuje się w ten projekt bo jest za stary. 

  Radna Monika Mazur zapytała dlaczego ma być odpowiedzialność zbiorowa za 

szkodę, którą wyrządziła jedna osoba. To ona powinna ponieść te koszty w jakiś sposób.  

  Głos zabrał Radca Piotr Mroczkowski, który poinformował, że sprawa została 

skierowana do sądu o odszkodowanie. Sprawa ta może trwać do roku czasu.  

   Radny Jerzy Korpul zapytał, co w przypadku kiedy radni nie wyrażą zgody na zakup 

samochodu, to jak gmina rozliczy się z projektu. 

  Skarbnik poinformował, że jeżeli nie kupimy samochodu, gmina będzie musiała oddać 

dotację wraz z odsetkami, których wysokość będzie zbliżona do wartości zakupu samochodu. 

W związku z powyższym gminie nie opłaca się nie kupić samochodu. 

  Radny Korpul zasugerował likwidację Słowikowa, ponieważ dla 20 osób nie opłaca 

się utrzymywać takiej instytucji. Co z innymi osobami starszymi, którzy naprawdę potrzebują 

pomocy. 

  Wójt poinformowała, że do Słowikowa jeździ 25 osób, a nawet więcej, ponieważ 

jeżdżą rotacyjne. Nie każdy chce uczestniczyć w zajęciach codziennie. Ponadto gmina bardzo 

dużo płaci za osoby przebywające w domach pomocy społecznej, a do tego kilkanaście osób 

jest w schroniskach, które lada moment wrócą do nas i trzeba będzie się nimi zaopiekować. 

Musimy pomyśleć nie o likwidacji Słowikowa, tylko o jego rozbudowie by umieścić tam 

naszych podopiecznych, ponieważ dla gminy to będzie lepsze rozwiązanie, niż opłacanie 

pobytu za te osoby w domach pomocy społecznej. Koszt pobytu osoby w domu pomocy to 
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kwota 5,5 tys. zł miesięcznie. Obecnie mamy 18 osób w domach pomocy społecznej. Mamy 

10 osób w schroniskach, gdzie opłata wynosi 45 zł dziennie. 

  W dalszej części radni wskazali swoje propozycje odnośnie stawki podatku rolnego, 

które były następujące: 

- Radny ks. Jacenty Sołtys – 68 zł 

- Radny Piotr Stawiarski – 63 zł  

- Radny Edward Barczak – 68 zł 

- Radny Krzysztof Sitarz – 68 zł 

- Radna Jolanta Harmata – 68 zł 

- Radny Grzegorz Michalczuk – 68 zł 

- Radny Stefan Adamczuk – 63 zł 

- Radny Jerzy Korpul – 63 zł 

- Radna Edyta Ciołek – 68 zł 

- Radny Stefan Prokop – 68 zł 

- Radna Barbara Jamróz 70 zł 

- Radny Wiesław Wierzchoś 75 zł. 

 

  W związku z powyższymi propozycjami, Przewodniczący posiedzenia przeprowadził 

głosowanie propozycji 68 zł, która w wyniku głosowania została przyjęta większością głosów 

tj. 13 głosów „za” i 2 głosy „wstrzymało się”. 

  W wyniku głosowania ustalono kwotę podatku rolnego na 2024 rok w wysokości 68 zł 

za dt. 

  Po zakończeniu punktu 2, posiedzenie opuściła Radna Jolanta Harmata. 

 

Adp. 3 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia o zabranie głosu Przewodniczący poprosił ponownie 

Panią Skarbnik. 

Pani Sak poinformował, że Rada Gminy określa wysokość stawek podatkowych od 

nieruchomości z tym, że stawki te nie mogą przekroczyć górnych granic stawek kwotowych 

podatku określonych przez Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej. Górne 

granice stawek kwotowych podatku od nieruchomości ulegają corocznie zmianom w stopniu 

odpowiadającym wskaźnikowi cen towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego 

półrocza roku, w stosunku do analogicznego okresu roku poprzedniego. 

Zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego opublikowanym 

w Monitorze Polskim, wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2023 r. 

w stosunku do  I półrocza 2022 r. wyniósł 115,0 (wzrost cen o 15%).   

Przy określaniu stawek podatku od nieruchomości na 2024 rok proponuje się przyjąć 

stawki podatku: 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,21 zł (było 1,10 zł) od 1 m2, 

przy maksymalnej stawce 1,34 zł; 

b) pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych – 6,05 

zł (było 5,50 zł) od 1 ha, przy maksymalnej stawce 6,66 zł; 
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c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,61 zł (było 0,55 zł) od 1 m2, 

przy maksymalnej stawce 0,71 zł; 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o których mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę 

o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od 

dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, 

a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 

4,39 zł (było 3,81 zł) od 1 m2, przy maksymalnej stawce 4,39 zł od 1 m2 powierzchni. 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 1,03 zł (było 0,94 zł) od 1 m2, przy maksymalnej stawce 1,15 zł; 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenia działalności gospodarczej – 

27,23 zł (było 24,75 zł) od 1 m2, przy maksymalnej stawce 33,10 zł; 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 15,50 zł (było 13,47 zł) od 1 m2, przy 

maksymalnej stawce 15,50 zł; 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 6,76 

zł (było 5,87 zł) od 1 m2, przy maksymalnej stawce 6,76 zł; 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 8,47 zł (było 7,70 zł) od 1 m2, 

przy maksymalnej stawce 11,17 zł; 

f) od budowli 2% ich wartości, przy stawce maksymalnej 2%; stawka bez zmian na 

poziomie roku ubiegłego. 

Planowane wpływy z podatków od nieruchomości w 2024 roku wyniosą: 

- od jednostek: 360 010,91 zł, 

- od osób fizycznych: 429 801,98 zł. 

Ustalając stawki podatku od nieruchomości, kierowano się pozyskaniem dochodów, 

celem zapewnienia realizacji niezbędnym zadań gminy ze względu na uwarunkowania 

wewnętrzne (np. plany rozwojowe, inwestycje, poziom sprzedaży, zatrudnienie) i zewnętrzne 

(np. sytuacja ekonomiczna na danym rynku, zmiany przepisów prawnych, w tym 

podatkowych). Ze względu na powyższe, przyjęcie stawek w podatku od nieruchomości jest 

uzasadnione. 

 Po wysłuchaniu uzasadnienia Radny Edward Barczak zaproponował, żeby pkt. 1 d) 

podatek od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa 

w ustawie z dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2021 r. poz. 485), 

i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 

przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę 

o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia 

wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie 

nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego, pozostawić na obecnym 

poziomie. 
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 Radny Paweł bis zapytał, czy wysokość podatków od nieruchomości są też z góry 

narzucane. 

 Skarbnik poinformowała, że Minister Finansów w formie obwieszczenia ogłosił 

maksymalne stawki podatków i opłat lokalnych na 2024 r., a ponieważ wskaźnik inflacji za 

pierwsze półrocze 2023 r. wyniósł 15 proc., o tyle wzrosły również górne granice stawek 

podatków i opłat lokalnych.   

 Radny Grzegorz Michalczuk zaproponował obniżenie podatku dla osób prowadzących 

działalność gospodarczą. 

Radny Stefan Adamczuk oraz Radny Piotr Stawiarski zaproponowali pozostawić 

stawki podatku na obecnym poziomie. 

 Radny Wiesław Wierzchoś zaproponował podniesienie wszystkich stawek podatku od 

nieruchomości o 10% w stosunku do roku 2023. 

 W dalszej części punktu przystąpiono do głosowania propozycji podniesienia podatku 

od nieruchomości o 10% w stosunku do roku obecnego. 

 W wyniku głosowania 9 radnych było „za” powyższą propozycją, 5 radnych 

(członkowie komisji rewizyjnej) „było przeciw”.  

Podczas głosowania nieobecna była Radna Jolanta Harmata. 

 Następnie przewodniczący poprosił poszczególne komisje o wypracowanie 

stosownego stanowiska do przedmiotowej uchwały. 

 

Adp. 4 

 

 Kolejnym projektem uchwały poddanej pod dyskusję komisji była w sprawie 

określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na 2024 rok. 

 O zapoznanie z propozycjami stawek Przewodniczący posiedzenia poprosił Skarbnik 

Gminy Panią Lucynę Sak. 

Skarbnik zabierając głos poinformowała, że władze gminy proponują podnieść o 10% 

w stosunku do roku bieżącego, stawki podatku od środków transportowych, które 

przedstawiałyby się następująco:  

1) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 tony włącznie - stawka gminna wynosi 798,00 zł. Stawka 

gminna na rok 2024 wyniesie 878,00 zł (80,00 zł). Gmina nie posiada środków 

transportowych w tym przedziale; 

b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie- stawka gminna wynosi 1313,00 zł. Stawka 

gminna na rok 2024 wyniesie 1 444,00 zł (131,00 zł). Gmina nie posiada środków 

transportowych w tym przedziale; 

c) powyżej 9 ton i poniżej 12 ton- stawka gminna wynosi 1 544,00 zł. Stawka gminna na 

rok 2024 wyniesie 1 698,00 zł (154,00 zł). Gmina posiada 1 pojazd w tym przedziale; 

2) od samochodu ciężarowego o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu równej lub wyższej 

niż 12 ton. Stawka gminna mieści się w przedziale kwotowym (w zależności od liczby osi, 

tonażu, rodzaju zawieszenia) 1 659,00 – 3 213,00 zł.  

Stawka gminna na rok 2024 dla tej grupy pojazdów wyniesie 1 825,00 – 3 534,00 zł 

(166,00 – 321,00 zł).  
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Gmina posiada w tych przedziałach ogółem 4 pojazdów przy obecnych stawkach 

gminnych wysokość podatku wyniesie w skali roku ok. 6 636,00 zł a w 2024 r. ok. 

7 299,60 zł; 

3) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą 

lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i poniżej 

12 ton - stawka gminna wynosi 1428,00 zł.  

Stawka gminna na rok 2024 wyniesie 1 571,00 zł (143,00 zł).  

Gmina nie posiada środków transportowych w tym przedziale; 

4) od ciągnika siodłowego lub balastowego przystosowanego do używania łącznie z naczepą 

lub przyczepą o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów równej lub wyższej niż 

12 ton. Stawka gminna dla ciągników o dwóch osiach mieści się w przedziale kwotowym  

2 016,00 – 2 531,00 zł.  

Stawka gminna na 2024 r. dla ciągników o dwóch osiach wyniesie 2 218,00 – 2 784,00 zł 

(202,00-253,00 zł). Natomiast stawka gminna dla ciągników o trzech osiach i więcej 

mieści się w przedziale kwotowym 2 016,00 – 3 581,00 zł. Stawka gminna dla tej kategorii 

w 2024 r. to 2218,00-3939,00 zł (202,00-358,00 zł).  

Gmina posiada w tych przedziałach ogółem 13 pojazdów przy obecnych stawkach 

gminnych wysokość podatku w skali roku wyniesie ok. 26 208,00 zł,  a w roku 2024 

wyniesie  ok. 28 829,00 zł; 

5) od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 

masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie 

z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego, stawka gminna 

wynosi 1 197,00 zł. Stawka gminna na rok 2024 wyniesie 1 317,00 zł (120,00 zł). Gmina 

nie posiada środków transportowych w tym przedziale; 

6) od przyczepy lub naczepy, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 

masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, z wyjątkiem związanych wyłącznie 

z działalnością rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego, Stawka gminna dla 

przyczep lub naczep  o jednej osi lub dwóch mieści się w przedziale kwotowym 924,00 – 

2 237,00 zł. Stawka gminna na rok 2024 w tym przedziale to 1 016,00-2 461,00 zł (92,00-

224,00 zł). Dla przyczep lub naczep o trzech i więcej osiach stawka gminna mieści się 

w przedziale kwotowym 1 428,00 – 2 184,00 zł.  

Stawka gminna dla tego przedziału wyniesie w 2024 r. 1571,00-2402,00 zł (143,00-218,00 

zł). Gmina posiada w tych przedziałach ogółem 20 pojazdów a przy obecnych stawkach 

gminnych wysokość podatku w skali roku wynosi ok. 27 720,00 zł a w 2024 r. ok. 30 

492,00 zł. 

7) od autobusu, w zależności od liczby miejsc do siedzenia poza miejscem kierowcy: 

a) mniejszej niż 22 miejsca - stawka Rady Gminy wynosi 2 111,00 zł.  

Stawka gminna dla tej kategorii autobusu na 2024 r. wyniesie 2 322,00 zł (211,00 zł). 

b) równej lub większej niż 22 miejsca - stawka gminna wynosi 2 457,00 zł.  

Stawka gminna dla tej kategorii autobusu na 2024 r, wyniesie 2703,00 zł (246,00 zł). 

W kategorii tej mieści się gminny autobus, który jest zwolniony z podatku na 

podstawie odrębnej uchwały Rady Gminy Leśniowice. 

Na zakończenie Skarbnik poinformowała, że zakładając nowe stawki podatku na 

2024 r. od środków transportowych oraz niezmienną ilość opodatkowanych pojazdów, ilość 
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pojazdów wycofanych z ruchu, dochód gminy z tego tytułu wyniesie ok. 68 319,00 zł  zaś 

w 2023 r. ok. 62 108,00 zł. 

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia radni przychylili się do propozycji podwyższenia 

podatku od transportu o 10% 

  W wyniku głosowania 9 radnych było „za” przedłożoną propozycją, 3 radnych (Radny 

Korpul, Radny Adamczuk, Radny Stawiarski) „było przeciw”, 2 radnych (radny Bis, Radny 

Kowalczuk) „wstrzymało się” od głosu. 

Podczas głosowania nieobecna była Radna Jolanta Harmata. 

   

Adp. 5 

 

W kolejnym punkcie posiedzenia Skarbnik zapoznała radnych z propozycją przyjęcia 

średniej ceny sprzedaży drewna, ogłoszonej przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 

przyjmowanej do obliczenia podatku leśnego na 2024 rok, która obliczona według średniej 

ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2023 r., wyniosła 

327,43 zł za 1m3. Skarbnik poinformowała ponadto, że Rada Gminy jest uprawniona do 

obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna, przyjmowanej jako podstawa do obliczenia 

podatku leśnego na terenie Gminy Leśniowice. 

Na terenie gminy w 2023 roku nie obniżano ceny sprzedaży drewna. Na rok 

podatkowy 2024 również proponuje się przyjąć stawkę podatku leśnego na terenie tutejszej 

gminy zgodną z Komunikatem Prezesa GUS tj. 327,43 zł za 1m3.  

Przy przyjęciu stawki podatku leśnego zgodnie ze wskaźnikiem zawartym 

w komunikacie Prezesa GUS, podatek leśny w 2024 roku wynosić będzie 72,03 zł od 1 ha. 

Planowane wpływy z podatku leśnego w 2024 roku wyniosą 101 301,09 zł. 

 

Po zapoznaniu się przedłożoną propozycją radni przystąpili do dyskusji, podczas 

której jednogłośnie wyrazili poparcie dla przedłożonej stawki podatku leśnego zgodnie ze 

wskaźnikiem zawartym w komunikacie Prezesa GUS. 

 

Następnie przewodniczący poprosił poszczególne komisje o wypracowanie 

stosownego stanowiska do uchwał podatkowych. 

 

Stanowisko komisji stanowi załącznik nr do niniejszej uchwały. 

 

Ad. 6 

 

W punkcie tym przystąpiono do omawiania projektu uchwały Rady Gminy 

Leśniowice w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Leśniewice 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024. 

 O wprowadzenie do tematu Przewodniczący posiedzenia poprosił Panią Monikę 

Durko Kierownik Referatu Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. 

 Pani Durko zabierając głos poinformowała, że zgodnie z ustawą z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie zadania własne należące do 
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samorządu gminnego, gmina może realizować we współpracy z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy. Organizacje te mogą 

realizować za gminę niektóre zlecone im zadania, zgodnie z ich działalnością statutową. 

Zlecanie może przybierać formy: powierzania wykonywania zadań publicznych wraz 

z udzieleniem dotacji na finansowanie ich realizacji lub wspierania wykonywania zadań 

publicznych wraz z udzieleniem dotacji na dofinansowanie ich realizacji. 

Obowiązek uchwalenia rocznego programu współpracy wynika z art. 5 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. Każdego 

roku po przeprowadzeniu konsultacji przyjmując roczny program współpracy, gmina określa 

jakie zadania realizowane we współpracy z organizacjami pozarządowymi traktuje 

priorytetowo. 

Program na 2024 rok przewiduje realizacje zadań dotyczących wspierania 

i upowszechniania kultury fizycznej wśród mieszkańców gminy Leśniowice. 

Zgodnie z przyjętymi zasadami Wójt zaprosił organizacje pozarządowe do konsultacji 

tego programu. 

Konsultacje przeprowadzono zgodnie z uchwałą Nr IV/24/2015 Rady Gminy 

Leśniowice z dnia 12 marca 2015 r. w sprawie określenia szczegółowego sposobu tworzenia 

oraz konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa 

miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji oraz 

z uchwałą Nr VI/50/2019 z dnia 25 czerwca 2019 r. zmieniającą w/w uchwałę. 

Wójt Gminy Zarządzeniem Nr 99/2023 z dnia 30 października br. określił sposób 

przeprowadzenia konsultacji w formie pisemnego wyrażenia opinii na załączonym 

formularzu. Formularz wraz z projektem programu współpracy zamieszczony został na 

stronie internetowej Urzędu Gminy Leśniowice, w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 

tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

Organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie od 30 października do 21 listopada 

mogły składać zgłaszać opinie i uwagi dotyczące projektu programu.  

W wyznaczonym terminie nie zgłoszono żadnych uwag i opinii dotyczących treści 

projektu w/w Programu. 

Zgodnie z § 6 pkt. 2 uchwały Nr IV/24/2015 Rady Gminy Leśniowice z dnia 12 marca 

2015 r. konsultacje uznaje się za przeprowadzone bez wniesienia uwag w przypadku, gdy 

w wyznaczonym terminie żaden z przedstawicieli organizacji pozarządowych nie wziął 

udziału w spotkaniu jak również nie wpłynęły uwagi w sposób określony w § 5 w/w uchwały. 

Po zakończeniu konsultacji zostanie sporządzony Protokół, który zostanie 

zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Gminy Leśniowice, w Biuletynie Informacji 

Publicznej oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 

Oparty na ustawie tryb zlecania realizacji zadań, przewiduje wyłonienie organizacji, 

która będzie realizować je w trybie otwartego konkursu ofert. Konkurs ofert zostanie 

ogłoszony przez Wójta po podjęciu niniejszej uchwały.  

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

Radni nie zgłosili uwag. Komisja społeczna wypracowała jednogłośnie pozytywną 

opinię do przedmiotowego programu. 
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Ad. 7 

 

W punkcie tym radni dokonali analizy projektów uchwał przedkładanych na najbliższe 

obrady sesji. 

Pierwszy projekt uchwały dotyczył zmian w budżecie gminy na 2023 r., które 

przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2023 planuje się dokonać następujących zmian tj.: 

zwiększyć się dochody budżetu gminy o kwotę 3 176 398,00 zł z tytułu: 

1) uzupełnienia subwencji ogólnej  – 119 192,00 zł; 

2) środków na realizację programu „Czyste powietrze” – 825,00 zł; 

3) dotacji na dofinansowanie  zadania „Usuwanie wyrobów zawierających azbest” – 

60 000,00 zł; 

4) wpływu ze sprzedaży uszkodzonego samochodu  – 26 830,00 zł; 

5) odszkodowań wynikających z zawartej umowy i polisy ubezpieczeniowej, dotyczy 

awarii instalacji solarnych oraz niedotrzymania przez wykonawcę umownego terminu 

zakończenia robot przy budowie sali gimnastycznej  – 169 551,00 zł; 

6) dofinansowania z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład: Program Inwestycji 

Strategicznych – 2 800 000,00 zł. 

Ponadto planuje się zmniejszyć dochody budżetu gminy o kwotę 700 000,00 zł z tytułu 

wpływów z tytułu sprzedaży węgla. 

W przedłożonej uchwale zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 3 583 171,00 zł 

z przeznaczeniem na:  

1) Zwiększenie nakładów na opracowanie dokumentacji projektowe związana z budową 

sieci wodociągowej do zbiornika wodnego Maczuły – 8 000,00 zł; 

2) z uwagi na zakończenie inwestycji zgłoszonej przez wykonawcę inwestycji, która 

planowana była do sfinansowania w roku następnym przenosi się środki z roku 2024 

w zakresie zadania „Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy 

Leśniowice” ( Kumów Brzezinki, Majdan Leśniowski, Poniatówka – Sarniak oraz 

Wygnańce)  – 2 860 000,00 zł; 

3) bieżące utrzymanie terenu wokół zbiornika Maczuły – 9 200,00 zł; 

4) bieżące utrzymanie mienia gminy – 20 000,00 zł; 

5) zwiększenie wydatków na zadanie inwestycyjne na „Termomodernizację budynku 

mienia komunalnego w Kumowie Majorackim” – 180 000,00 zł; 

6) zwiększenie wydatków na zadanie inwestycyjne na „Termomodernizację strażnic 

OSP” – 170 000,00 zł; 

7) Zakup kontenera mieszkalnego wraz z posadowieniem oraz zainstalowaniem 

przyłącza elektrycznego, przeznaczonego dla mieszkańca gminy która we własnym 

zakresie nie jest w stanie przezwyciężyć trudności spowodowanych ubóstwem i nie 

posiada żadnego źródła utrzymania. Dom w którym obecnie przebywa grozi 

zawaleniem i nie nadaje się do remontu w związku z czym zabezpieczenie schronienia 

będzie  możliwe poprzez udostępnienia możliwości zamieszkania w kontenerze 

spełniające odpowiednie wymogi – 26 000,00 zł; 

8) Zakup samochodu 9-cio osobowego koniecznego do przewozu osób 

z niepełnosprawnościami. Zakup samochodu jest niezbędny do świadczenia usług 
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w ramach trwałości projektu „Usługi transportowe door-to door dla mieszkańców 

gminy Leśniowice z potrzebą wsparcia w zakresie mobilności” oraz ostatecznego 

rozliczenia otrzymanego grantu” (Umowa została podpisana 09.04.2021 r. na kwotę 

454 668,55 zł i przez okres od 06.2021 r. -  02.2023 r. świadczone były usługi ww. na 

kwotę 425 500,42 zł) 

9) realizacji programu „Czyste powietrze” w ramach którego funkcjonuje punkt 

konsultacyjno – informacyjny dla mieszkańców naszej gminy w zakresie wymiany 

starych  pieców  co. oraz docieplenia budynków, zwiększanie wynika z weryfikacji 

i akceptacji złożonych wniosków o dofinansowanie – 825,00 zł; 

10) montaż 4 szt lamp oświetleniowych i punktu zapalania oraz usunięcie kolizji 

w miejscowości Wierzbica – 12 000,00 zł; 

11) usuwanie wyrobów zawierających azbest” – 60 000,00 zł; 

12) zwiększenie wydatków na zadanie inwestycyjne na „Budowa świetlicy wiejskiej 

w miejscowości Dębina” – 45 000,00 zł; 

13) uzupełnienie planowanej kwoty na umowę zlecenie zawartą z animatorem zajęć 

sportowych dla dzieci i młodzieży – 146,00 zł. 

Skarbnik ponadto poinformowała, że zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 

1 550 000,00 zł, które przeznaczone były na:  

1) koszty związane ze sprzedażą węgla – 700 000,00 zł; 

2) zadanie inwestycyjne na „Przebudowa drogi gminnej nr 122507L w miejscowości 

Wierzbica” , aktualnie trwają prace związane z kompletowaniem dokumentacji 

projektowej przed realizacja inwestycji która będzie realizowana w 2024 roku, na 

zadanie zostały pozyskanie środki finansowe  w wysokości 337 820,91 zł przy 

planowanych kosztach 624 000,00 zł  – 300 000,00 zł; 

3) zadanie inwestycyjne na „Termomodernizację części budynku Urzędu Gminy 

Leśniowice”  – 550 000,00 zł. 

Na koniec uzasadnienia skarbnik poinformowała, że przedstawione zmiany 

spowodowały zmniejszenie deficytu budżetu gminy o kwotę 443 227,00 zł. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

Kolejna uchwała dotyczy zmian w wieloletniej prognozie finansowej, które również 

przedłożyła Skarbnik. 

Skarbnik poinformowała, że dochody bieżące prognozowane w 2023 r. zwiększono  

o kwotę wynikającą ze zmian dochodów w uchwale budżetowej. Dochody majątkowe 

prognozowane w 2023 r. zwiększono o kwotę  wynikającą ze zmian dochodów w uchwale 

budżetowej. 

Wydatki bieżące zaplanowane w 2023 roku zmieniono o kwotę wynikającą ze zmian 

wydatków w uchwale budżetowej. Wydatki majątkowe zaplanowane w 2023 roku 

zmniejszono o kwotę wynikającą ze zmian wydatków w uchwale budżetowej. 

W roku 2023 uległ zmniejszeniu deficyt budżetu gminy. Kwota planowanych 

przychodów w 2023 roku uległa zmniejszeniu. Wielkość zaplanowanych rozchodów budżetu 

gminy z tytułu spłaty rat kapitałowych w latach 2024 – 2025 uległa zmniejszeniu. 

Planowana kwota długu na dzień 31 grudnia 2023 i latach następnych uległa 

zmniejszeniu.  
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Przyjęte w wieloletniej prognozie wielkości spełniają relację wynikającej z art. 243 

ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.  

Przedsięwzięcia, o których mowa w art. 226 ust. 3 ustawy o finansach publicznych: 

− „Zakup preferencyjny paliwa stałego dla gospodarstw domowych” – zmniejszono 

nakłady na wydatki 2023 roku związane ze sprzedażą węgla o 700 000 ,00 zł do 

kwoty 300 000,00 zł, dla którego określono łączne nakłady finansowe w ramach 

wydatków bieżących w kwocie 949 551,79 zł. Okres realizacji zadania planowany na 

lata 2022 -2023.  

Przedsięwzięcia na projekty, projekty i zadania( wydatki majątkowe): 

− „Budowa sieci wodociągowej do zbiornika wodnego Maczuły”– zwiększenie 

nakładów o 8 000,00 zł do kwoty 28 000,00 zł, na opracowanie dokumentacji 

projektowe związanej z budową sieci wodociągowej do zbiornika wodnego Maczuły. 

Łączne nakłady finansowe określono w kwocie  528 000,00 zł. Okres realizacji 

zadania określono na lata 2023 -2024.  

− „Budowa drogi gminnej Nr 122507L w miejscowości  Wierzbica” po uzyskaniu 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg zadanie majątkowe będzie 

kontynuowane w 2024 roku. Odstępuje się od ponoszenia wydatków w 2023 roku 

w kwocie 300 000,00 zł do kwoty 43 146,00 zł. Łączne nakłady finansowe określono 

w kwocie  679 146,00 zł. Okres realizacji zadania określono na lata 2022 -2024.  

− „Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Leśniowice”– z uwagi na 

skrócenie terminu oddania do użytkowania realizowanej inwestycji, przenosi się 

nakłady planowane w 2024 na 2023 rok o kwotę 2 860 000,00 zł do kwoty 

5 940 000,00 zł. 

− „Termomodernizacja budynku mienia komunalnego w Kumowie Majorackim” –

zwiększenie nakładów na realizowaną inwestycję o 180 000,00 zł w 2023 roku do 

kwoty 390 000,00 zł. Łączne nakłady finansowe określono w kwocie  690 000,00 zł.  

− „Termomodernizacja części  budynku Urzędu Gminy Leśniowice” – zmniejszenie 

nakładów w 2023 roku na realizowaną inwestycje o 550 000,00 zł do kwoty 

380 000,00 zł. Łączne nakłady finansowe określono w kwocie  1 363 960,00 zł.  

− „Termomodernizacja strażnic OSP” – zwiększenie nakładów w 2023 roku na 

realizowaną inwestycję o 170 000,00 zł do kwoty 555 000,00 zł. Łączne nakłady 

finansowe określono w kwocie  598 400,00 zł.  

− „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Dębina” – zwiększenie nakładów 

w 2023 roku na realizowaną inwestycję o 45 000,00 zł do kwoty 890 000,00 zł. 

Łączne nakłady finansowe określono w kwocie  1 578 724,00 zł.  

Radni również i do tego projektu uchwały nie zgłosili uwag. 

 

Trzeci projekt uchwały dotyczył wyboru ławnika do Sądu Rejonowego 

w Krasnymstawie na kadencję 2024-2027. Uzasadnienia przedmiotowej uchwały dokonał 

Sekretarz Gminy Pan Jacek Stańkowski.  

Sekretarz poinformował, że zgodnie z art. 160 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo 

o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. z 2023 r., poz. 217 z późn. zm.), ławników do sądów 

okręgowych i sądów rejonowych, wybierają Rady Gmin, których obszar jest objęty 

właściwością tych sądów w głosowaniu tajnym. Liczba ławników wybieranych w gminie 

Leśniowice określona została przez Kolegium Sądu Okręgowego w Zamościu pismem z dnia 
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12 maja 2023 r., nr Adm. 0151-3/23 i wynosi 1 ławnik do Sądu Rejonowego 

w Krasnymstawie. 

Rada Gminy Leśniowice uchwałą Nr XLI/268/2023 z dnia 28 czerwca 2023 r. 

powołała Zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników, który przeprowadził 

określone prawem czynności związane z oceną formalną kandydata i wystawił stosowną 

opinię.   

W terminie do 30 czerwca 2023 r. uprawnione podmioty oraz grupy obywateli mogły 

zgłaszać kandydatów na ławników. W powyższym terminie do Rady Gminy Leśniowice nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie. Następnie Prezes Sądu Okręgowego w Zamościu pismem z dnia 

7 listopada 2023 r. nr Adm-0151-3/23 skierowanym do Rady Gminy Leśniowice, wniósł 

o przeprowadzenie dodatkowego naboru na 1 ławnika do Sądu Rejonowego 

w Krasnymstawie, celem zapewnienia jego prawidłowego funkcjonowania. Ogłoszeniem 

z dnia 13 listopada 2023 r. Wójt Gminy Leśniowice poinformował o dodatkowym naborze na 

ławnika z wyznaczonym terminem składania dokumentów do dnia 21 listopada 2023 r. 

16 listopada 2023 r. do Rady Gminy Leśniowice wpłynęło zgłoszenie kandydata na ławnika 

w osobie Pana Wojciecha Piotra Potockiego dokonane przez Prezesa Sądu Rejonowego 

w Krasnymstawie, które spełniało wymagania formalne i przygotowane zostało na karcie 

zgłoszenia według wzoru ustalonego rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości z dnia 

9 czerwca 2011 r. w sprawie sposobu postępowania z dokumentami złożonymi radom gmin 

przy zgłaszaniu kandydatów na ławników oraz wzoru karty zgłoszenia.  

Zespół, dokonał analizy zgłoszenia kandydata na ławnika na posiedzeniu w dniu 

22 listopada 2023 r. pod kątem spełnienia wymogów ustawowych określonych w art. 158 

i art. 159 ustawy Prawo o ustroju sądów powszechnych. Do Rady Gminy wpłynęło jedno 

zgłoszenie na ławnika do Sądu Rejonowego w Krasnymstawie złożone przez Prezesa Sądu 

Rejonowego w Krasnymstawie. Zgłoszenie zostało złożone na właściwym druku i spełnia 

wymogi formalne ustalone w  ustawie. Wobec powyższego zasadne jest przeprowadzenie 

wyborów na ławnika i podjęcie stosownej uchwały. Ponadto Sekretarz przypomniał, że  

zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników został powołany uchwałą 

Nr XLI/268/2023 Rady Gminy Leśniowice z dnia 28 czerwca 2023 r. w następującym 

składzie: Pan Wiesław Wierzchoś – Przewodniczący Zespołu; Pani Barbara Jamróz – 

Zastępca Przewodniczącego Zespołu; Pan Krzysztof Kowalczuk - Członek Zespołu, który jest 

zobligowany do wypracowania opinii opiniującej kandydatów na ławników na kadencję 2024 

– 2027. W związku z powyższym, poprosił radnych należących do zespołu, o spotkanie po 

posiedzeniu komisji i wypracowanie stosownej opinii. 

 

Kolejna uchwała dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżaw 

z dotychczasowymi   dzierżawcami. 

O wprowadzenie do tematu przewodniczący posiedzenia poprosił Zastępcę Wójta 

Panią Martę Sulej – Dobosz, która poinformowała, że zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 

21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami z zastrzeżeniem wyjątków wynikających 

z ustaw, nieruchomości mogą być przedmiotem obrotu. W szczególności nieruchomości 

mogą być przedmiotem sprzedaży, zamiany i zrzeczenia się, oddania w użytkowanie 

wieczyste, w najem lub dzierżawę, użyczenie, oddanie w trwały zarząd, a także mogą być 

obciążane ograniczonymi prawami rzeczowymi, wnoszone jako wkłady niepieniężne (aporty) 

do spółek, przekazywane jako wyposażenie tworzonych przedsiębiorstw państwowych oraz 
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jako majątek tworzonych fundacji. 

Nieruchomości tj. nieruchomość rolna – RIIIb w Majdanie Leśniowskim oraz 

Nieruchomość rolna – RIIIb, RIVa w Poniatówce stanowią własność Gminy Leśniowice. 

Stosownie do art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 

w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne 

umowy, których przedmiotem jest ta sama nieruchomość, Wójt Gminy może zawierać kolejne 

umowy wyłącznie za zgodą Rady Gminy. 

Dotychczasowi dzierżawcy korzystali z wydzierżawionego gruntu na okres do 3 lat 

zgodnie z zawartymi umowami dzierżawy. Dzierżawcy złożyli wnioski o przedłużenie umów 

dzierżaw na kolejny okres.  

Zawarcie kolejnych umów dzierżaw będzie stanowiło dla gminy źródło dalszych 

dochodów. W związku z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

Radni nie zgłosili uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 

 

 W dalszej części punktu głos zabrała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Leśniowicach, która zapoznała radnych z programem osłonowym Gminy 

Leśniowice w zakresie dożywiania "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym zastrzega do wyłącznej właściwości rady gminy stanowienie 

w innych sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy. 

W dniu 23 sierpnia 2023 r. została podjęta uchwała Nr 149 Rady Ministrów w sprawie 

ustanowienia wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-

2028. Program przewiduje w sytuacjach szczególnie uzasadnionych udzielenie pomocy 

w formie posiłku dzieciom i młodzieży bez konieczności przeprowadzania wywiadu 

środowiskowego oraz wydania decyzji administracyjnej. Liczba dzieci i uczniów, którym ma 

być udzielona pomoc w w/w sposób, nie może przekroczyć 20 % liczby  uczniów 

dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu 

kalendarzowym. Warunkiem udzielenia takiej pomocy i finansowania jej przez ośrodek 

pomocy społecznej jest przyjęcie przez gminę odpowiedniego programu osłonowego na 

podstawie art. 17 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej. Zgodnie 

z powyższym wytycznymi do zadań własnych gminy należy podejmowanie innych zadań 

z zakresu pomocy społecznej wynikających z rozeznanych potrzeb gminy, w tym tworzenie 

i realizacja programów osłonowych. 

Kierownik dodała, że z uwagi na fakt, iż z dniem 1 stycznia 2024 r. traci moc uchwała 

nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie 

dożywiania” na lata 2019–2023 podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Radni bez uwag zaakceptowali projekt uchwały i programu. 

 

Ostatni projekt uchwały dotyczył podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do nieodpłatnego przyznania pomocy w formie zasiłku celowego 

realizowanego jako świadczenie pieniężne na zakup posiłku lub żywności oraz zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia udzielane w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  
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Wprowadzenia do tematu dokonała również Pani Wioletta Pilipczuk, która 

poinformowała, że zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym, do wyłącznej właściwości rady gminy należy stanowienie w innych 

sprawach zastrzeżonych ustawami do kompetencji rady gminy.  

Prawo do świadczeń z pomocy społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli 

dochód osoby samotnie gospodarującej lub dochód na osobę w rodzinie nie przekracza 

kryterium dochodowego, o którym mowa odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i pkt 2 ustawy 

z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 lipca 

2021 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz kwot świadczeń 

pieniężnych z pomocy społecznej, od dnia 1 stycznia 2022 r. kryterium dochodowe dla osoby 

samotnie gospodarującej wynosi 776 zł, a kryterium dochodowe dla osoby w rodzinie – 

600 zł.  Uchwałą Nr 149 z dnia 23 sierpnia 2023 r. Rada Ministrów ustanowiła wieloletni 

rządowy program „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, który obowiązuje od dnia 

1 stycznia 2024 r. jednocześnie w tej samej dacie utraci moc dotychczas obowiązująca 

Uchwała nr 140 Rady Ministrów z dnia 15 października 2018 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2019-2023. 

Zgodnie z programem „Posiłek w szkole i w domu” gmina udziela wsparcia w postaci 

posiłku, świadczenia pieniężnego  na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych, osobom spełniającym warunki otrzymania pomocy 

wskazane w ustawie z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej oraz spełniającym 

kryterium dochodowe w wysokości 200% kryterium, o którym mowa w art. 8 w/w ustawy. 

Podjęcie uchwały z mocą obowiązującą od 1 stycznia 2024 r. jest istotne ze względu na 

ważny interes społeczny i jest z korzyścią dla odbiorcy gdyż adresatami programu są m.in.: 

dzieci do czasu podjęcia nauki w szkole podstawowej, uczniowie do czasu ukończenia szkoły 

ponadpodstawowej.  

Stosownie do art. 96 ust. 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, 

wydatki na usługi, pomoc rzeczową, posiłki, zasiłki na ekonomiczne usamodzielnienie, 

zasiłki okresowe i zasiłki celowe przyznane pod warunkiem zwrotu podlegają zwrotowi 

w części lub całości, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu 

wydatków przekracza kwotę kryterium dochodowego natomiast zgodnie art. 96 ust. 4 ww. 

ustawy, rada gminy określa, w drodze uchwały, zasady zwrotu wydatków za świadczenia 

z pomocy społecznej, o których mowa w ust. 2, będących w zakresie zadań własnych.  

Przedmiotowa uchwała wskazuje odstąpienie od żądania zwrotu wydatków od w/w 

osób i rodzin objętych rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028, których dochód nie przekracza wysokości 200 % kryterium dochodowego, określonego 

w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej.  

Program jest finansowany ze środków własnych gminy oraz z dotacji z budżetu 

państwa otrzymanej w ramach dofinansowania wieloletniego rządowego programu „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Radni nie zgłosili uwag do projektu przedmiotowej uchwały. 
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Ad. 8 

 

 W punkcie wolne wnioski i dyskusje głos zabrał Radny Paweł Bis, który 

poinformował, że karetka nie mogła trafić do pacjenta ponieważ jest niewidoczne 

oznakowanie miejscowości Dębina i chodzi o ten mały znak z numerami domów. Są małe 

i nieczytelne. 

 Radny Grzegorz Michalczuk zapytał, czy dyrektor SP w Sielcu zgłosił do gminy 

przeciekający dach szkoły. Miski podstawione i plamy na suficie. 

Wójt poinformowała, że nie zostało to zgłoszone. Dodała również że jest złożony 

wniosek na termomodernizację, jednak jeżeli jest taka potrzeba to naprawiamy wszelkie 

uszkodzenia niezwłocznie. 

Radny Michalczuk zapytał również czy gmina dostała już wytyczne dotyczące 

odstrzału bobrów. 

Kierownik referatu rolnictwa poinformował, że jest już pismo i zaprasza do siebie po 

naradzie w celu zapoznania się ze szczegółami. 

Radna Monika Mazur zabierając głos poinformowała, że w związku z odebraniem 

immunitetów polskim europosłom, jej zdaniem rada gminy powinna wystosować stanowisko, 

w którym to cofnięcie immunitetów jest decyzją, która ogranicza wolność słowa i swobodę 

debaty publicznej, oraz narusza zaufanie do Parlamentu Europejskiego i jego działań 

w obszarze ochrony wolności wypowiedzi. Następnie odczytała przygotowanie do takiego 

stanowiska uzasadnienie: 

„Odebranie europoseł Beacie Mazurek, oraz europosłom Beacie Kempie, Patrykowi 

Jakiemu i Tomaszowi Porębie immunitetów za aktywność pod postem PiS budzi niepokój 

o kondycję wolności słowa i wyrażania opinii. Polscy europosłowie, reagując na spot 

wyborczy, zostali oskarżeni z art. 256kk, zgodnie z którym, każdemu kto publicznie propaguje 

faszyzm, lub inny totalitarny ustrój państwa, lub nawołuje do nienawiści na tle różnic 

narodowościowych, etnicznych, rasowych, wyznaniowych, grozi minimalnie grzywna, 

maksymalnie kara pozbawienia wolności do lat 3. 

Oskarżeni nie są autorami, ani producentami wyżej wymienionego postu, nie zawiera 

on treści faszystowskich, w żaden sposób nie nawołuje do nienawiści oraz nie propaguje 

ustroju totalitarnego, pokazuje natomiast wydarzenie mające miejsce w niektórych krajach 

Europu Zachodniej.  

W przeszłości odbierano co prawda immunitetu europosłom, jednak ich sprawy 

dotyczyły afer łapówkarskich,  gwałtów, molestowań seksualnych. Skala spraw jest więc 

nieporównywalna.  

Należy dodać, że wiarygodność Rafała Gawła, oskarżającego polskich europosłów, 

pozostawia wiele do życzenia. Jest to osoba skazana prawomocnym wyrokiem sądu na 2 lata 

więzienia za oszustwa przy prowadzeniu działalności gospodarczej. Obecnie ukrywa się poza 

granicami Polski.  

Mając na uwadze prawa Europejczyków do wolności słowa i swobody wypowiedzi, 

prosimy o głębsze pochylenie się nad opisaną sytuacją i uchylenie decyzji PE w sprawie 

odebrania immunitetów europoseł Beacie Mazurek, oraz europosłom Beacie Kempie, 

Patrykowi Jakiemu i Tomaszowi Porębie.” 
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Po wysłuchaniu uzasadnienia Przewodniczący poprosił o przekazanie tego stanowiska 

radnym, by zapoznali się na spokojnie, ponieważ nie każdemu jest sprawa dobrze znana. 

Po zapoznaniu się radnych z tematem i naniesieniu przez nich ewentualnych swoich uwag, 

zostanie podjęta decyzja czy takie stanowisko zostanie przesłane dalej. 

Radny Grzegorz Michalczuk zwrócił się z pytaniem czy nie można wystosować pism 

do mieszkańców o podcięcie zakrzaczeń i drzew przy drogach na ich posesjach. Chodzi 

głównie o ulicę Ogrodową w Kumowie bo nie da się przejechać ciągnikiem. 

Wójt poinformowała, że pismo takie było wystosowane i na wiosnę i na jesień. 

Zwróciła się do radnych z prośbą by też interweniowali u swoich mieszkańców i zwracali 

uwagę na utrzymanie porządku na posesjach.  

Radny Bis Paweł zwrócił się z prośbą o wykonanie prac równiarką w Kasiłanie na 

drodze polnej tej prowadzącej od Radnego Bisa w górę. 

 Wójt poinformowała, że spółka dostała 170 tys. dofinansowania i zamierza kupić 

równiarkę i będą wykonywane prace. 

 

Ad. 9 

 

W ostatnim punkcie posiedzenia Przewodniczący posiedzenia podziękował radnym, 

Pani Wójt oraz kierownikom referatu i pracownikom za udział w posiedzeniu. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:                        

Agnieszka Raczyńska     

 

 

 

                     

  Przewodniczący  

         wspólnego posiedzenia  

 

            Wiesław Wierzchoś 

               


